

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATUK ROZMAN BIN ISLI [LABUAN]

TARIKH : 1 DISEMBER 2020 (SELASA)

SOALAN

Minta **MENTERI SAINS, TEKNOLOGI DAN INOVASI** menyatakan apakah progres penyelidikan dan penyediaan vaksin COVID-19 yang sedang berlaku dimana-mana negara dan apakah hubungan kerjasama yang ada dengan negara kita dan bilakah ia tersedia untuk rakyat Malaysia.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Berdasarkan kepada laporan data Pertubuhan Kesihatan Sedunia (WHO) sehingga 12 November 2020, sebanyak 212 vaksin sedang dibangunkan di peringkat global dimana 48 daripada jumlah tersebut telah mencapai fasa ujian klinikal. Daripada 48 calon vaksin tersebut, 11 daripadanya telah memasuki fasa 3 ujian klinikal.

Kerajaan Malaysia mengambil pendekatan *multi-pronged* termasuk penyertaan dalam *Coalition for Epidemic Preparedness Innovations* (CEPI), rundingan *bilateral* secara *Government-to-Government*) dan *multilateral* seperti COVAX Facility. Ini adalah bagi membuka ruang untuk negara mempelbagaikan pilihan serta mengurangkan atau menyebarkan risiko daripada memberikan tumpuan kepada suatu kaedah sahaja.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Jemaah Menteri telah bersetuju untuk Malaysia menyertai inisiatif Malaysia-CEPI *Joint Program for Capacity Building & Technology Transfer* dalam bidang R&D, ujian klinikal di Malaysia ke atas calon vaksin COVID-19 yang dibangunkan oleh CEPI dan pengujian calon vaksin tempatan ke atas COVID-19. Sehubungan itu, MOSTI telah menandatangani **Perjanjian Bilateral Investor dengan CEPI pada 30 November 2020** bagi membolehkan Malaysia mendapat akses kepada pembangunan vaksin, pemindahan teknologi dan kepakaran baharu kepada penyelidik tempatan.

Selain daripada itu, Mesyuarat Jemaah Menteri pada 14 Oktober 2020 telah bersetuju supaya Malaysia menyertai COVID-19 *Vaccine Global Access (COVAX)* yang diuruskan oleh *The Global Alliance for Vaccines and Immunizations (GAVI)* yang berpangkalan di Geneva, Switzerland. Malaysia melalui Kementerian Kesihatan telah menandatangani **Perjanjian Commitment Agreement (Optional Purchase Arrangement) COVAX Facility pada 23 November 2020**. Antara kelebihan penyertaan dalam COVAX ialah Malaysia diberi peluang untuk bersama-sama negara lain dalam pembelian secara pukal, berhak melabur dalam calon vaksin COVID-19 yang sedang dikaji dan diberikan akses awal kepada vaksin bagi mengurangkan risiko jangkitan COVID-19. Pendekatan *multilateral* menerusi penyertaan dalam COVAX boleh disifatkan sebagai manifestasi Malaysia terhadap *global solidarity*. Walau bagaimanapun, pembekalan ini hanya melibatkan anggaran 10% populasi sahaja dan Malaysia masih boleh meneruskan perjanjian dengan negara-negara lain yang sedang menjalankan kajian calon vaksin COVID-19.

Selain itu, rundingan secara *bilateral* sedang giat dijalankan dengan pelbagai pihak bagi jaminan akses bekalan vaksin kerana Malaysia berhak untuk membuat pilihan pemerolehan vaksin yang lebih telus bagi mendapat nilai terbaik serta menjaga kepentingan negara secara menyeluruh. Sehubungan itu, **MOSTI telah menandatangani Perjanjian Kerjasama dengan Kementerian Sains dan Teknologi (MOST), Republik Rakyat China (RRC) pada 18 November 2020** bagi memudahkan perolehan vaksin dari syarikat-syarikat pengeluar vaksin dari negara China dengan menggunakan pendekatan *Government to Government (G2G)*. Dalam hal ini, dengan pemeteraian perjanjian tersebut, ia dapat meningkatkan hubungan kolaborasi strategik Malaysia

dengan RRC dalam bidang vaksin. Usaha sama ini juga dilihat sebagai salah satu langkah jangka masa panjang bagi pembangunan vaksin untuk manusia dijalankan dalam penghasilan pelbagai vaksin yang berkesan dan halal di Malaysia pada masa hadapan.

Selain meneruskan rundingan dan memeterai perjanjian usaha sama mendapatkan akses kepada vaksin COVID-19 dengan negara-negara tertentu secara kerajaan dengan kerajaan (G2G), pembekalan vaksin COVID-19 peringkat komersial (B2B) daripada syarikat-syarikat farmaseutikal dari negara tertentu perlu diambil kira bagi tujuan mendapatkan akses awal kepada vaksin berkenaan. Sehubungan itu, Malaysia melalui **Kementerian Kesihatan telah menandatangani perjanjian pembelian awal dengan syarikat farmaseutikal Pfizer pada 24 November 2020** lalu untuk mendapatkan bekalan vaksin COVID-19.

Seperti mana pembentangan bajet baru-baru ini, peruntukan berjumlah RM3 bilion telah diberikan untuk tujuan pembelian vaksin COVID-19. Ini menunjukkan Kerajaan begitu komited untuk memastikan keselamatan dan kesejahteraan rakyat dalam membendung pandemik COVID-19. Kerajaan telah bersetuju mewujudkan satu Jawatankuasa Khas Jaminan Akses Bekalan Vaksin COVID-19 (JKJAV) yang dipengerusikan oleh Menteri Kesihatan dan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi ditubuhkan bagi memastikan bekalan vaksin COVID-19 dapat diperolehi dengan kadar segera, selamat dan sempurna. Setiap calon vaksin COVID-19 akan dipastikan faktor keselamatan (*safety*), keberkesanan (*efficacy*) dan kestabilan (*stability*) sebelum didaftar dan digunakan dalam negara oleh *National Pharmaceutical Regulatory Agency* (NPRA) di bawah Kementerian Kesihatan.

Secara dasarnya JKJAV telah bersetuju membahagikan kepada 3 fasa keutamaan iaitu pertama: kumpulan barisan hadapan melibatkan kakitangan KKM dan agensi bukan KKM seperti Polis, Angkatan Tentera, Imigresen, Penjara dan lain lain; kedua: kumpulan berisiko tinggi seperti individu yang mempunyai co-mobid dan warga emas; dan ketiga: kumpulan populasi dewasa yang lain. Perincian lanjut kumpulan-kumpulan ini sedang dibuat dan dijangka akan diumumkan seawal suku pertama tahun hadapan.

Sekian, terima kasih.